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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 21. april 2015 stillet 

følgende spørgsmål nr. 145 (L 35) til ministeren for sundhed og forebyggelse, 

som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Christian 

Schmidt (V). 

 

Spørgsmål nr. 145:  

”Kan ministeren i forlængelse af samråd den 21. april 2015 i ULØ bekræfte, at 

når der i forbindelse med Sundhedsstyrelsens vurdering af, om en apoteksfilial 

vil skulle påbydes opretholdt/oprettet, fordi den varetager et særligt forsy-

ningsmæssigt behov, lægges vægt på den kollektive trafik, så handler det ikke 

alene om tilstedeværelsen af kollektiv trafik, men også om at den kollektive 

trafik skal være anvendelig, så der er gode muligheder for at anvende den kol-

lektive trafik?” 

 

Svar: 

Om kollektiv trafik gav jeg på samrådet udtryk for, som det også fremgår af mit 

svar på spørgsmål 28, at Sundhedsstyrelsen i vurderingen af påbud og forsy-

ningsstøtte til en apoteksfilial vil se på, hvorvidt der er tilbud om kollektiv trafik. 

Den kollektive trafik skal naturligvis være anvendelig i den forstand, at den på 

rimelig vis vil kunne bringe borgeren til en anden receptekspederende enhed 

(apotek eller apoteksfilial). Den konkrete hyppighed af afgange m.v. vil dog ik-

ke blive påset, idet dette kan ændre sig over tid.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Nick Hækkerup      /      Dorthe Rodian Arleth 
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